При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: A1Б1В4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной реплике-стимулу.

Would you do me a favour?

- 1) It would be my pleasure. 2) Nothing at all. 3) 1 wouldn't say so. 4) There's nothing to it.
- **2.** Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, выбрав один из предложенных вариантов ответа.

Man: Why did you come to the meeting late? I left a message with your roommate about the time change.

Woman: She has a very short memory, and it really gets on my nerves. What does the woman mean?

- 1) The man shouldn't have invited her roommate to the meeting
  - 2) Her roommate was unable to attend the meeting
- 3) Her roommate is unreliable about delivering messages
- 4) The woman hadn't told her roommate about the time change
  - 5) Her roommate is too nervous

How much sleep do we really need? This can vary quite a lot between individuals. However, it is widely believed that between

6—8 hours is healthy. What is particularly important is that this sleep happens (1) ... the right time; that it fits in with our body's natural rhythm. If you suffer (2) ... sleepiness during (3) ... day then you are probably not getting enough sleep when you most need it. Typical symptoms of a lack of sleep are (4) ... low concentration, poor memory and feeling irritable. Getting the right amount of sleep is not only important (5) ... terms of being able to function properly on a day to day basis but it also has (6) ... impact on your overall health. Research suggests that people who sleep between 6 to 7 hours per night are likely to live longer than those who sleep less than 6 or more than 8 hours per night. One reason (7) ... this is because of the effect sleep has (8) ... our immune system.

**3.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

**4.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

**5.** Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).

полните пропуск (4).					
	1) a	2) an	3) the	4) -	
<b>7.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).					
	1) in	2) with	3) by	4) on	
<b>8.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).					
	1) a	2) an	3) the	4) -	
<b>9.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).					
	1) with	2) for	3) to	4) in	
<b>10.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (8).					
	1) to	2) for	3) at	4) on	
watch online videos. The site was created in 2005 by Chad Hurley, Steve Chen and Jawed Karim, three young men who (2) at the same company. They (3) to think of a concept for a new website for several months when they came up with the idea of a video-sharing website. Once the new website had been set up, they uploaded their first video. This (4) <i>Me at the Zoo</i> and it showed Jawed Karim visiting San Diego Zoo. The short film attracted a lot of viewers and it (5) long for the site to become extremely popular. Today, <i>YouTube</i> is estimated to be one of the most popular websites on the Internet. Millions of users around the world (6) accounts on the site that (7) them to upload videos that anyone can watch.  11. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).					
1) makes	2) is mad	e 3) ha	as been mad	de 4) w	as making
<b>12.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).					
1) will all work 2) were all worked 3) were all working 4) have all been working					
<b>13.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).					
1) are created 2	) have crea	ated 3)	were creat	ted 4) h	nave been created
<b>14.</b> Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).					
1) will be allowed	2) hav	ve been allo	owed 3	3) allow	4) are allowed

6. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-

- 1. Primary-school teacher **Anisha** Kapoor went to the Green Magic Nature Resort in Kerala, south-west India. "It wasn't my first experience of tree-house living," she says, but it was certainly the best. The houses are entirely built and maintained by workers from the area, using traditional techniques and local materials. For instance, the lifts up to the front doors are made of cane (*mpocmhuk*) grown in nearby fields. They work fine, by the way, and I was glad there were no stairs to climb the houses are 25 metres up! That's good, though, because at that height there's often a cool breeze blowing through the branches."
- 2. Ever since TV researcher **Whitney Martin** worked on a programme about tree houses, she'd dreamt about staying in one. So when her neighbours happened to mention they had just such a place in Alaska, and asked whether she'd like to spend a fortnight there in July, she said 'yes' without a moment's hesitation. "I couldn't believe it when I saw it," she says, "it had everything: even hot running water and cable TV. The only disadvantage of being there at that time of the year was the huge number of mosquitoes. I must have been bitten a hundred times."
- 3. Australian technician **Richie O'Hara** was a guest at the Hinchinbrook Island Wilderness Lodge, on an island off the north coast of tropical Queensland. "The wooden tree house was quite comfortable," he says, "and they had all the advertised facilities such as running water and a fridge. Actually, I hadn't fully read the brochure, so when I arrived, I was surprised to find an internet connection in the house. I found plenty of healthy things to do, like canoeing and diving. That was great. After a week or so, though, I was a little tired of the climb to and from the house, so I doubt whether I'd repeat the tree-top experience. But I'm sure kids would love it it's just a pity I didn't go there when I was about ten!'
- 4. Medical student **Kirsty Hammond** spent a week in Tanzania's Lake Manyara National park, at the Lake Manyara Tree Lodge. As we approached it," she says, "we glimpsed the buildings up among the branches, with the Great Rift Valley in the background. It was a wonderful sight. The houses were comfortable, too, with running water, a well-equipped bathroom and, fortunately, large mosquito nets above the beds I'm very aware of the dangers if they bite you. I also liked the fact that almost everything was above ground, even the restaurant. The only problem there was the high night-time temperature: although my bedroom had an overhead fan, I didn't sleep very well. But generally I had a great time."
- **15.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person says they probably would not stay in a tree house again?

1) 1 2) 2 3) 3 4)

**16.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person was glad there was protection from insects?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person did not have to walk up to the house?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

**18.** Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which person immediately accepted an unexpected offer?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

**19.** Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.

For example, some footballers get paid so an enormous amount of money but sometimes they don't seem to care about the team they are playing for, which makes the fans very angry. On the other hand, it could be argued about that the top players are so famous and under so much pressure both from fans and the media that they deserve the money they earn.

20. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

This seat is occupied so you'll have to sit somewhere (еще).

 Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

I hope that you all enjoy each (друга) company.

Online shopping is one of the fastest growing areas of the Net, offering users a large number of advantages over conventional shopping. Customers have access to a wider range of goods (1) ... in any shopping centre; (2) ... are no queues or parking problems; 'shops' are open 24 hours a day and purchases are delivered to your door. (3) ... is more, prices are competitive, and online price comparison services enable you to find the best bargains. These sites search the Net for a product and then show you (4) ... much different online stores are charging.

**22.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

In an era when family cars are about as (1) ... as fridges, Volkswagen has taken the most (2) ... car of all time, the 'Beetle', back to the (3) ... board and given it a (4) ... look.

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

## FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

**24.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

## FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

**25.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

## FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

**26.** Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

## FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

- 1. There are many types of every emergency services, but the three main ones are
- 2. the police, fire and ambulance. If you not need any of these services in the United
  - 3. Kingdom, you have to dial 999 and tell the operator what service do you want.
- 4. The operator will then put you through to the control room for so that service.
  - 5. the emergency services which operate 24 hours a day, 7 days a week. Whatever
  - 6. service you are request, their aim is to get to the scene of the emergency within
- 7. 8 minutes. Sometimes this is not such possible especially if the situation is in the
- 8. middle of the countryside, far from the city. Each emergency service has been their
- 9. own special vehicles with all the equipment what they need. They are all trained to
- 10. drive at very fast speeds very safely. This includes driving itself through red lights.
  - 27. Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.

There are many types of every emergency services, but the three main ones are

- 28. Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 29. Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 30. Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 31. Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 32. Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 33. Прочитайте текст. Из строки (7) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 34. Прочитайте текст. Из строки (8) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 35. Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 36. Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 1. She described the whole play to us ... detail.
- 2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
- 3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
- 4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
- 5. ... Susan use to be slim when she was at university?
- 6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
- **37.** Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **38.** Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **39.** Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **40.** Прочитайте предложение (6). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.